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Δηλώσεις μίσους χαρακτήρισαν εκπρόσωποι
του Υπουργείου Εξωτερικών του Καναδά 

αναρτήσεις της ρωσικής πρεσβείας στα μέσα 
κοινωνικής δικτύωσης για την κοινότητα ΛΟΑΤΚΙ

Η Ρωσική Πρεσβεία στην Οττάβα.

Καυστικά σχόλια μεταξύ
Ρωσίας - Καναδά

 Τον Άγιο των πτωχών, των πικραμένων και των κατατρεγμένων, τον προστάτη 
της ναυτοσύνης, τον κανόνα της πίστεως, την εικόνα της πραότητας, τον 
λαοφιλή και πολύ αγαπητό άγιο τίμησε και φέτος ο Ελληνισμός απ’ άκρη σ΄ 
άκρη του Καναδά.
Με λαμπρότητα γιορτάστηκε και φέτος η μνήμη του στον πανηγυρίζοντα 
Ι.Ναό Αγ. Νικολάου της πόλης του Τορόντο. Τον Μέγα Εσπερινό και τη Θεία 
Λειτουργία τέλεσε ο Αρχιεπίσκοπος Καναδά κ. Σωτήριος με τη συμμετοχή του 
Θεοφ. Επισκόπου Πατάρων κ. Αθηναγόρα,  των ιερέων της περιοχής και των 
περιχώρων και πλήθος ευλαβών χριστιανών. Τους προσκυνητές δεξιώθηκε 
το διοικητικό συμβούλιο της Κοινότητας στο Μητροπολιτικό Κέντρο για την 
καθιερωμένη γιορτινή εκδήλωση.

Η γενική ελεγκτής του Καναδά Karen Hogan αναφέρει ότι οι παροχές COVID-19 χορηγήθηκαν 
γρήγορα και βοήθησαν στην άμβλυνση της οικονομικής δυσπραγίας, αλλά η ομοσπονδιακή 
κυβέρνηση δεν έχει κάνει αρκετά για να ανακτήσει τα δισεκατομμύρια σε υπερπληρωμές.
Σε μια νέα έκθεση την Τρίτη, η Karen Hogan δήλωσε ότι τα ομοσπονδιακά προγράμματα 

παροχών παρείχαν ανακούφιση στους εργαζόμενους και τους εργοδότες που επλήγησαν 
από την πανδημία και βοήθησαν την εθνική οικονομία να ανακάμψει.
“Συνολικά, διαπιστώσαμε ότι η Υπηρεσία Εσόδων και η Υπηρεσία Απασχόλησης και 

Κοινωνικής Ανάπτυξης του Καναδά παρείχαν αποτελεσματικά τα προγράμματα COVID-19”, 
δήλωσε η Hogan σε συνέντευξη Τύπου.
Παράλληλα, είπε ότι η υπηρεσία εσόδων και το υπουργείο δεν έδωσαν συνέχεια 

επαληθεύοντας τις πληρωμές αυτές.

Η ομοσπονδιακή κυβέρνηση κατέβαλε $4,6 δις 
σε μη δικαιούχους του επιδόματος για τον COVID-19

Η γιορτή του Αγ. Νικολάου
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Συμπληρώσαμε 40 χρόνια στην υπηρεσία του Ελληνισμού. Είμαστε 
ένα από τα πρώτα ελληνικά φαρμακεία του Τορόντο. Χάρη στην 
προτίμησή σας και την αγάπη σας ξεχωρίσαμε. Γίναμε ένα από τα 
πιο δημοφιλή φαρμακεία. Το χρωστάμε σε σας. Σας ευχαριστούμε 
θερμά και σας προσκαλούμε κι αυτή τη χρονιά να συνεχίσετε να 
μας επισκέπτεσθε διότι θα έχουμε στο άμεσο μέλλον.... εκπλήξεις!!! 
Διαθέτουμε ειδικευμένο προσωπικό. Δε χρεώνουμε τα $2.00 για 
τους συνταξιούχους.  Διαθέτουμε τα πιο πολλά εμβόλια που 
κυκλοφορούν.

ΣΑΣ ΕΥΧΑΡΙΣTΟΥΜΕ!

PAPE
DRUG MART

ΕΛΛΗΝΙΚΟ ΦΑΡΜΑΚΕΙΟ
Ανοικτά από Δευτέρα έως Παρασκευή 9πμ-6μμ

Σάββατο 9πμ - 2μμ
Διευθυντής/Ιδιοκτήτης Θεοφάνης Χαλκούσης

• Εκτελούμε συνταγές παντός είδους
• Δεχόμαστε όλες τις ασφάλειες
• Εχουμε μεγάλη ποικιλία σε βιταμίνες

• Πιεσόμετρα ηλεκτρονικά
• Είδη για διαβητικούς
• Ηλεκτρικοί μετρητές για ζάχαρο

416.461.3581
email:  751papedrugmart@gmail.com

751 Pape Avenue, Toronto ON M4K 3T1
Δίπλα στο Pape Subway

Μιλάτε Ελληνικά: Έχετε πάθος 
για τον Ελληνικό Πολιτισμό;
Το Τμήμα Παιδείας της Ελληνικής 

Γλώσσας της Ελληνικής Κοινότητας 
Τορόντο χρειάζεται εκπαιδευτικούς 

και σας προσκαλεί να εργαστείτε 
στα σχολεία μας.

Για περισσότερες πληροφορίες επικοινωνήστε μαζί μας. 
Website: www.greekcommunity.org 

Phone: 416-425-2485 
Email: education@togreekcom.org

   ητούνται σερβιτόροι/ρες
        ητούνται σερβιτόροι 
ή σερβιτόρες να εργαστούν
 στο νυχτερινό κέντρο 
The Forth Live Stage.

Οι ενδιαφερόμενοι 
τηλεφωνήστε:
416-519-9629

email: theforthlivestage@gmail.com

Ζ
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1865
Ψηφίζεται από το Κογκρέσο η 13η Τροποποίηση 
του Αμερικανικού Συντάγματος, που προβλέπει 
την κατάργηση της δουλείας.

1925
Οι συνδικαλιστές διατυπώνουν για πρώτη 
φορά το αίτημα για 13ο μισθό, εν όψει των 
Χριστουγέννων.

1940
Ο ελληνικός στρατός καταλαμβάνει τους Αγίους 
Σαράντα και το Δέλβινο στην Αλβανία, κατά τη 
διάρκεια του Ελληνοϊταλικού Πολέμου.

1956
Η Ουγγαρία επικρατεί 4-0 της Σοβιετικής Ένωσης, 
σε αγώνα για το τουρνουά υδατοσφαίρισης 
των Ολυμπιακών Αγώνων της Μελβούρνης. 
Είναι ο πιο διάσημος αγώνας στην ιστορία του 
αθλήματος, εξαιτίας των εκτεταμένων επεισοδίων 
ανάμεσα στους παίκτες των δύο ομάδων, με 
φόντο την εισβολή των σοβιετικών τανκς στη 
Βουδαπέστη.

1987
Πανηγυρισμοί των παικτών του ΠΑΟΚ
Ο ΠΑΟΚ συντρίβει 6-1 τον Ολυμπιακό για το 
Πρωτάθλημα της Α’ Εθνικής. Είναι η μεγαλύτερη 
εκτός έδρας ήττα των ερυθρολεύκων για το 
πρωτάθλημα της Α’ Εθνικής.

2008
Αναμνηστική πλακέτα στο σημείο της δολοφονίας
Ο ειδικός φρουρός Επαμεινώδας Κορκονέας, 
37 ετών, πυροβολεί και σκοτώνει στα Εξάρχεια 
τον 16χρονο μαθητή Αλέξανδρο Γρηγορόπουλο. 
Ξεσπούν επεισόδια στο κέντρο της Αθήνας.

sansimera.gr

6 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ
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ΣΕ ΚΑΛΑ ΧΕΡΙΑ. ΣΕ ΚΑΛΕΣ ΤΙΜΕΣ.
                  = ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΗΣΤΕ

Για οποιαδήποτε ασφάλεια θέλετε,
τηλεφωνήστε πρώτα στη φίλη σας

Ρούλα Μαργαρώνη
1414 King Street East
 Unit 26
(289) 316-0568
margaronis@allstate.ca

R

*Ισχύουν όροι και προϋποθέσεις
Εμπορικό σήμα    που χρησιμοποιείται υπό την άδεια της Ασφαλιστικής AllstateR

Καλέστε 
πρώτα την

allstate

• αυτοκινήτου • οικίας 
• ζωής • ταξιδιωτική

ΑΠΟ ΣΕΛΙΔΑ 1

Φέτος στείλτε τις ευχές σας 
για τα Χριστούγεννα και 
τον Καινούργιο Χρόνο 
μέσα από τις σελίδες 

της Εβδομάδας

Email: info@greekweeklynews.com 

Η Hogan εκτιμά ότι 4,6 δισεκατομμύρια 
δολάρια καταβλήθηκαν σε άτομα που 
δεν ήταν επιλέξιμα, ενώ άλλα 27,4 
δισεκατομμύρια δολάρια σε πληρωμές 
προς ιδιώτες και επιχειρήσεις θα πρέπει να 
διερευνηθούν περαιτέρω.
“Δισεκατομμύρια δολάρια πήγαν ή 

ενδέχεται να πήγαν σε μη επιλέξιμους 
δικαιούχους”, δήλωσε η Χόγκαν.
Ο έλεγχος διαπίστωσε ότι οι προσπάθειες 

ανάκτησης των χρημάτων αυτών ήταν 
περιορισμένες, με την Υπηρεσία Εσόδων 
του Καναδά να έχει εισπράξει 2,3 
δισεκατομμύρια δολάρια μέσω εθελοντικών 
επιστροφών.
Οι έλεγχοι πριν από την πληρωμή 

ήταν επίσης ελλιπείς, αν και η έκθεση 
ανέφερε ότι η κυβέρνηση πραγματοποίησε 
ορισμένες αλλαγές στους ελέγχους αυτούς 
για μεμονωμένα επιδόματα.
Ωστόσο, ο CRA πραγματοποίησε λίγες 

αλλαγές για τη βελτίωση των ελέγχων για τις 
επιχειρήσεις ώστε να μειωθούν οι κίνδυνοι 
υπερπληρωμής.
Η Hogan επισήμανε επίσης ότι δεν 

υπήρχαν επαρκή δεδομένα για την 
αξιολόγηση της αποτελεσματικότητας του 
προγράμματος Canada Emergency Wage 
Subsidy.
Παρόλο που η επιδότηση πήγε σε 

επιχειρήσεις σε κλάδους που επλήγησαν 
περισσότερο από την πανδημία, η έκθεση 
αναφέρει ότι η επίδραση της επιδότησης 
στην ανθεκτικότητα δεν είναι σαφής, επειδή 

ο οργανισμός συνέλεξε περιορισμένα 
δεδομένα από τις επιχειρήσεις.
“Οι επιμέρους ενισχύσεις και τα εν λόγω 

προγράμματα πέτυχαν τους στόχους τους, 
δηλαδή να δοθούν γρήγορα χρήματα στα 
χέρια των Καναδών”, δήλωσε η υπουργός 
Απασχόλησης Carla Qualtrough.
Όταν ρωτήθηκε αν μετανιώνει που δεν 

προσάρμοσε το πρόγραμμα επιδότησης 
μισθών ώστε να διασφαλίσει ότι μόνο 
οι επιλέξιμες επιχειρήσεις θα λάμβαναν 
πληρωμές, η Qualtrough δήλωσε: “Δεν 
μετανιώνω”.
Ο Miles Corak, καθηγητής οικονομικών 

στο City University of New York, δήλωσε 
ότι η έκθεση του ελεγκτή δείχνει μια 
ασυμφωνία μεταξύ του τρόπου με τον 
οποίο διαχειρίστηκαν τα επιδόματα για τους 
εργαζόμενους και τους εργοδότες τους.
“Η κυβέρνηση ουσιαστικά δούλευε στο 

σκοτάδι κατά τη διαχείριση του έκτακτου 
μισθού (επιδότησης) του Καναδά”, δήλωσε 
ο Corak
Η έκθεση ανέφερε ότι δεν είναι σαφές 

αν η επιδότηση βοήθησε τις επιχειρήσεις 
να παραμείνουν ζωντανές, επειδή οι 
επιχειρήσεις που υπήρχαν πριν από την 
πανδημία ήταν διαφορετικές από αυτές που 
υπήρχαν τον Οκτώβριο του 2021.
Έλειπαν επίσης στοιχεία όσον αφορά 

τους εργαζόμενους που υποτίθεται ότι θα 
επωφελούνταν από την επιδότηση μισθού.
Ο έλεγχος δεν μπόρεσε να προσδιορίσει 

τον αριθμό των εργαζομένων που 
επωφελήθηκαν, αν οι εργαζόμενοι 
παρέμειναν στους εργοδότες τους ή 

τον ακριβή αριθμό των ατόμων που 
επαναπροσλήφθηκαν ως αποτέλεσμα του 
προγράμματος επιδότησης.
Ο γενικός ελεγκτής υπέβαλε μια σειρά 

συστάσεων για τη βελτίωση της είσπραξης 
των υπερπληρωμών και τη διόρθωση 
των κενών δεδομένων που αφορούν τις 
επιχειρήσεις.
Οι κυβερνητικοί οργανισμοί που 

εξετάστηκαν στο πλαίσιο του ελέγχου 
δηλώνουν ότι αποδέχθηκαν τις συστάσεις, 
αλλά αποδέχθηκαν μόνο εν μέρει μια 
σύσταση σχετικά με την ανάκτηση των 
υπερπληρωμών.

Η ομοσπονδιακή κυβέρνηση δήλωσε ότι 
θα δώσει προτεραιότητα στις συστάσεις 
που θα ακολουθήσει, σταθμίζοντας τους 
αναγκαίους πόρους με το οφειλόμενο ποσό.
“Δεν θα ήταν οικονομικά αποδοτικό ούτε 

σύμφωνο με τις διεθνείς και τις βέλτιστες 
πρακτικές του κλάδου να επιδιώξουμε το 
100% όλων των δυνητικά μη επιλέξιμων 
απαιτήσεων”, αναφέρεται στην απάντηση.
Ο συντηρητικός επικριτής οικονομικών 

Jasraj Singh Hallan ζήτησε από 
την ομοσπονδιακή κυβέρνηση να 
παρουσιάσει σχέδιο για την ανάκτηση του 
υπερπληρωθέντος ποσού.
Σε δήλωσή του, ο επικριτής οικονομικών 

του NDP Ντάνιελ Μπλέικι δήλωσε ότι 
οι άνθρωποι που υπέβαλαν αίτηση για 
παροχές με καλή πίστη και δεν έχουν 
τα χρήματα για να επιστρέψουν στην 
ομοσπονδιακή κυβέρνηση δεν πρέπει να 
διώκονται.

Η ομοσπονδιακή κυβέρνηση κατέβαλε $4,6 δις 
σε μη δικαιούχους του επιδόματος για τον COVID-19



6 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 20228 εεβδομάδα Greek Weekly News



6 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2022 9εεβδομάδα Greek Weekly News



6 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 202210 εεβδομάδα Greek Weekly News



6 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2022 11εεβδομάδα Greek Weekly News



6 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 202212 εεβδομάδα Greek Weekly News



6 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2022 13εεβδομάδα Greek Weekly News



6 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 202214 εεβδομάδα Greek Weekly News



6 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2022 15εεβδομάδα Greek Weekly News



6 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 202216 εεβδομάδα Greek Weekly News

Τη δυνατότητα να δηλώνουν μέσω των έμμισθων 
Προξενικών Αρχών τον αριθμό του κινητού τους 
τηλεφώνου στο Εθνικό Μητρώο Επικοινωνίας 
(ΕΜΕπ) έχουν εφεξής οι Έλληνες πολίτες που 
κατοικούν μόνιμα στο εξωτερικό. Με τον τρόπο αυτό, 
ακόμη και αν δεν διαθέτουν κωδικούς web banking 
σε ελληνική τράπεζα ή αριθμό κινητού σε ελληνικό 
πάροχο υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας, μπορούν:
 
•    να εκδίδουν εξουσιοδοτήσεις και υπεύθυνες 

δηλώσεις,
•    να χρησιμοποιούν το Gov.gr Wallet, καθώς και
•   να έχουν πρόσβαση σε όσες ψηφιακές υπηρεσίες 

απαιτούν δεύτερο επίπεδο αυθεντικοποίησης, με 
την αποστολή κωδικού μιας χρήσης (OTP – One 
Time Password).

 
Η υπηρεσία απευθύνεται σε πολίτες οι οποίοι 
κατοικούν μόνιμα στο εξωτερικό και διαθέτουν ΑΦΜ. 
Είναι αποτέλεσμα της συνεργασίας των Υπουργείων 
Ψηφιακής Διακυβέρνησης και Εξωτερικών και 
υλοποιήθηκε με ενέργειες της Γενικής Γραμματείας 
Πληροφοριακών Συστημάτων Δημόσιας Διοίκησης.

 Η διαδικασία δήλωσης και επαλήθευσης 
ολοκληρώνεται με μία και μόνο επίσκεψη του 
ενδιαφερόμενου πολίτη στην Προξενική Αρχή 
του τόπου κατοικίας του. Κάθε πολίτης μπορεί 
να δηλώσει στο ΕΜΕπ έναν αριθμό κινητού 
τηλεφώνου, η επαλήθευση του οποίου μπορεί 
να πραγματοποιηθεί με οποιονδήποτε από τους 
ακόλουθους τρόπους:
 
•    μέσω διασταύρωσης του αριθμού κινητού που 

έχει δηλωθεί από τον πολίτη για τη χρήση web 
banking

•    μέσω διασταύρωσης του αριθμού κινητού από 
τον πάροχο υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας, 
στο δίκτυο του οποίου υπάγεται ο αριθμός (για 
ελληνικό κινητό)

•    με άπαξ αυτοπρόσωπη παρουσία σε ΚΕΠ ή 
Προξενική Αρχή.

 
Το ΕΜΕπ σχεδιάστηκε, υλοποιήθηκε και τηρείται από 
τη Γενική Γραμματεία Πληροφοριακών Συστημάτων 
Δημόσιας Διοίκησης του Υπουργείου Ψηφιακής 

Και μέσω Προξενικών Αρχών η εγγραφή των Ελλήνων 
του εξωτερικού στο Εθνικό Μητρώο Επικοινωνίας

Διακυβέρνησης. Η παραγωγική του λειτουργία 
ξεκίνησε τον Μάρτιο του 2021 με σκοπό:
 
•    αφενός τη δημιουργία ενός κεντρικού, μοναδικού, 

σημείου καταχώρισης επικαιροποιημένων 
στοιχείων επικοινωνίας των φυσικών προσώπων 
και

•    αφετέρου την ενίσχυση της ασφάλειας των 
συναλλαγών του πολίτη με τις δημόσιες 
υπηρεσίες μέσω ισχυρής ταυτοποίησης με την 
αποστολή κωδικού μιας χρήσης (OTP – One Time 
Password) στο επιβεβαιωμένο κινητό που έχει 
καταχωριστεί για τον πολίτη στο ΕΜΕπ.

 
Κατ’ επιλογή του πολίτη, στο ΕΜΕπ καταχωρίζεται το 
σύνολο ή μέρος των εξής στοιχείων:
 
1.    Αριθμός κινητού τηλεφώνου (Ελλάδος ή 

εξωτερικού)
2.    Αριθμός σταθερού τηλεφώνου
3.    Διεύθυνση ηλεκτρονικού ταχυδρομείου (email), 

στην οποία ο πολίτης επιθυμεί να λαμβάνει 
δημόσια έγγραφα, διοικητικές πράξεις και κάθε 
είδους ενημερώσεις/ειδοποιήσεις από τους φορείς 
του Δημοσίου

4.    Ταχυδρομική διεύθυνση συνήθους διαμονής 
στην οποία ο πολίτης επιθυμεί να λαμβάνει 
δημόσια έγγραφα, διοικητικές πράξεις και κάθε 
είδους ενημερώσεις/ειδοποιήσεις από τους φορείς 
του Δημοσίου

5.    Ταχυδρομική διεύθυνση επικοινωνίας, εφόσον 
αυτή διαφέρει από τη διεύθυνση συνήθους 
διαμονής.

Η διαδικασία δήλωσης και 
επαλήθευσης ολοκληρώνεται 
με μία και μόνο επίσκεψη του 
ενδιαφερόμενου πολίτη στην 
Προξενική Αρχή του τόπου 

κατοικίας του
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Ένα ευχάριστο 
απόγευμα στα 
πλαίσια του 
Παγκόσμιου 
Κυπέλλου GCG 
με τους νέους 
του Κατηχητικού 
Σχολείου Αγίας 
Ειρήνης της 
ΕΚΤ. Παρούσα 
και η χάλκινη 
παραολυμπιονίκης 
του 2020, Μαρίσσα 
Παπακωνσταντίνου, 
με τον γιατρό Φώτη 
Καραντώνη.

Γιορτή του Αγίου Ανδρέα, μετά τη Θ. Λειτουργία, στην αίθουσα του Ι.Ν. Αγίου Δημητρίου 
της ΕΚΤ. Μεταξύ των εορταζόντων και ο ιεροψάλτης του Ναού κ. Ανδρέας Χατζηγιάννης. 
Κεράσματα για όλους σε οικογενειακή ατμόσφαιρα. Παρών και ο π. Κωνσταντίνος που 
ευλόγησε τα εδέσματα και έκοψε την τούρτα.

Από την ετήσια εκδήλωση του Hellenic Hope Center “Annual Tea Fundraiser”  Μια όμορφη 
διοργάνωση με ευγενείς σκοπούς. Διοργανωτές, εθελοντές, φίλοι και υποστηρικτές του 
συλλόγου πέρασαν ένα ευχάριστο βράδυ, με φαγητό, μουσική και χριστουγεννιάτικη 
διάθεση Ευχάριστη νότα και η συμμετοχή του χορευτικού συγκροτήματος της Αδελφότητας 
Ποντίων Τορόντο “Παναγία Σουμελά”.



6 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 202218 εεβδομάδα Greek Weekly News

Η ημερίδα πραγματοποιήθηκε 
την Τετάρτη 30 Νοεμβρίου. Στη 

συνδιοργάνωση της συμμετείχε το 
Εμπορικό Επιμελητήριο.

Οι επιχειρηματικές ευκαιρίες που παρουσιάζει για τις 
ελληνικές εξαγωγικές εταιρείες η δραστηριοποίηση στον 
Καναδά και οι διμερείς σχέσεις Ελλάδας και Καναδά 
συζητήθηκαν στην ενημερωτική ημερίδα με θέμα: «Doing 
Business with Canada», την οποία διοργάνωσαν το ΕΒΕΑ, 
ο ΣΕΒ, το Ελληνο-Καναδικό Εμπορικό Επιμελητήριο, ο 
ΣΕΒΕ και ο ΠΣΕ, με την υποστήριξη της Eurobank και του 
Enterprise Europe Network (EEN-Hellas 2025), την Τετάρτη 
30 Νοεμβρίου. Στόχος της εκδήλωσης ήταν η ενδυνάμωση 
των οικονομικών σχέσεων μεταξύ των δύο χωρών.

Σύμφωνα με σχετική ανακοίνωση, την εκδήλωση χαιρέτισε 
από πλευράς ΕΒΕΑ, η Πρόεδρος, κα Σοφία Κουνενάκη 
Εφραίμογλου (φωτογραφία), η οποία ανέφερε ότι:

«Το εμπόριο δεν πρέπει να αντιμετωπίζεται μόνο ως 
καθαρή οικονομική συναλλαγή. Το έμμεσο εμπόριο σε 
αγαθά και το άμεσο εμπόριο σε υπηρεσίες επεκτείνονται και 

ισχυροποιούν σχέσεις μεταξύ χωρών με κοινό πολιτισμό, 
κοινά ιδανικά και ηθικές αξίες. Εμείς, ως το επιμελητήριο 
που εκπροσωπούμε τις επιχειρήσεις με τη μεγαλύτερη 
συνεισφορά στο ΑΕΠ της χώρας, το έχουμε αποδείξει, με 
τη συμμετοχή μας στο Οικονομικό Φόρουμ του Καναδά και 
με την υπογραφή Συμφώνου συνεργασίας με το Εμπορικό 
Επιμελητήριο του Οντάριο»

Χαιρετισμό επίσης απηύθυναν η Διευθύντρια Διεθνών 
Σχέσεων & Περιφερειακής Πολιτικής του ΣΕΒ, κα Βίκυ 
Μακρυγιάννη, ο Εκτελεστικός Αντιπρόεδρος του ΣΕΒΕ, κ. 
Παναγιώτης Χασάπης, ο Πρόεδρος του Ελληνο-Καναδικού 
Εμπορικού Επιμελητηρίου, κ. Κωνσταντίνος Κατσιγιάννης 
και η Πρόεδρος του ΠΣΕ, κα Χριστίνα Σακελλαρίδη.

Η εκδήλωση πραγματοποιήθηκε σε τρείς ενότητες: στην 
πρώτη με θέμα τις Διμερείς Σχέσεις Ελλάδας-Καναδά τον 
λόγο είχαν η Α.Ε. Πρέσβης του Καναδά στην Αθήνα, κα 
Anna-Karine Asselin και η Α.Ε. Πρέσβης της Ελλάδας στον 
Καναδά, κα Κωνσταντίνα Αθανασιάδου.

Στη δεύτερη ενότητα, με έμφαση στις επιχειρηματικές 
ευκαιρίες που παρουσιάζει η αγορά του Καναδά, συμμετείχε 
ο Εμπορικός Ακόλουθος της Πρεσβείας της Ελλάδας 
στο Τορόντο, κ. Διονύσης Πρωτοπαπάς, ο Εμπορικός 
Ακόλουθος του Καναδά στην Αθήνα, κ. Neil Swain και η κα 
Ελένη Αλμπαντή από την Eurobank. Τις εν λόγω ενότητες 
συντόνισε η Πρόεδρος του Εξαγωγικού Τμήματος και Μέλος 
Δ.Σ. του ΕΒΕΑ, κα Αλεξάνδρα Χαζάπη-Πίττα.

Η τελευταία ενότητα της εκδήλωσης αφορούσε στο επιχειρείν 
στην αγορά του Καναδά και την εμπειρία τους κατέθεσαν 
ο κ. Γιάννης Χαλδούπης, Export Manager της Αττικής 
Μελισσοκομικής Εταιρείας-Αλέξανδρος Πίττας ΑΕΒΕ, ο κ. 
Δημήτρης Ηλιόπουλος, Export Manager της ETEM και ο 
κ. Γιάννης Τρούλης, Διευθύνων Σύμβουλος της TTMI Con-
sulting. Την εν λόγω ενότητα συντόνισε ο Εκτελεστικός 
Αντιπρόεδρος του ΣΕΒΕ, κ. Παναγιώτης Χασάπης.

Εκδήλωση του ΕΒΕΑ για τις επιχειρηματικές ευκαιρίες στον Καναδά



6 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19εεβδομάδα Greek Weekly News

Τους Μακεδονομάχους που έπεσαν στον αγώνα κατά του Οθωμανικού ζυγού 
τιμά μέσα στον Δεκέμβριο, η Παμμακεδονική Ομοσπονδία Καναδά, με δύο 
εκδηλώσεις. 

Η πρώτη εκδήλωση έγινε την Παρασκευή 2 Δεκεμβρίου με ομιλία από τον π. 
Απόστολο Γκόλια, ιερ. προϊστάμενο του Ι.Ν. Αγ. Ειρήνης Χρυσοβαλάντου της 
ΕΚΤ. στην αίθουσα του Παμμακεδονικού Κέντρου στη Danforth.

Ο ομιλητής αναφέρθηκε εκτενώς στη ζωή και το έργο της ηρωϊκής μορφής 
του αείμνηστου ιεράρχη Γερμανού Καραβαγγέλη που διατέλεσε Μητροπολίτης 
Καστορίας και διαδραμάτισε σημαντικό ρόλο στη διάρκεια του Μακεδονικού 
Αγώνα οργανώνοντας αντάρτικα σώματα με ντόπιους Μακεδόνες οπλαρχηγούς, 
με συνέπεια να αναδειχθεί μία από τις σημαντικότερες μορφές του Αγώνα. 

Στην εκδήλωση συμμετείχαν πρώην και νυν πρόεδροι συλλόγων, κοινοτικοί 
παράγοντες, η πρόεδρος της ΕΚΤ  κ. Μπέτυ Σκουτάκη  και μέλη του Δ.Σ. ο εξ 
Ελλάδος ιερωμένος π. Μανώλης Καροφυλάκης και πολλοί ομογενείς.

Στο τέλος της εκδήλωσης o πρόεδρος της Ομοσπονδίας κ. Γεώργιος 
Δημητρακόπουλος και τα μέλη του Δ.Σ., δεξιώθηκαν τους συμμετέχοντες στο 
Πολιτιστικό Κέντρο, με γνήσια μακεδονική φιλοξενία.

Η επόμενη εκδήλωση θα γίνει την Παρασκευή 9 Δεκεμβρίου με ομιλητή τον Δρ. 
Τόνυ Βλασόπουλο και με θέμα: Η προσφορά του Ίωνα Δραγούμη στην οργάνωση 
του Μακεδονικού Αγώνα.

Εκδηλώσεις μνήμης 
από την Παμμακεδονική 

Ομοσπονδία Καναδά
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Για κάθε επισκευή 
του αυτοκινήτου σας 

επισκεφθείτε μας
Δευτέρα – Παρασκευή: 

8:00 π.μ. – 6:00 μ.μ
Σάββατο: 

8:00 π.μ. - 2:00 μ.μ.

GEOrGE VErrOS

Tel: 416-693-1212    Tel: 416-305-0888
402 Main Street, Toronto, Onario M4C 4X8 

(Νorth of Main Subway)

Προτροπές 
για το εμβόλιο 

της γρίπης καθώς 
τα ποσοστά 
αυξάνοντα

Τορόντο: Με τα ποσοστά θετικότητας στα 
τεστ γρίπης να έχουν αυξηθεί από 8,1% 
σε 10,5%, η πόλη του Τορόντο ξεκίνησε 
την εκστρατεία εμβολιασμού της γρίπης 
2022-2023 νωρίτερα αυτόν τον μήνα, με 
διαθεσιμότητα για άτομα ηλικίας έξι μηνών 
και άνω.

Η κορυφαία γιατρός του Τορόντο είπε ότι 
τα ποσοστά θετικότητας στα τεστ γρίπης 
έχουν αυξηθεί από 8,1% σε 10,5% την 
τελευταία εβδομάδα, ωθώντας την να κάνει 
μια νέα κλήση την Τετάρτη για περισσότερα 
άτομα να εμβολιαστούν. Η Δρ. Eileen de 
Villa ανέφερε ότι οποιοδήποτε ποσοστό 
θετικότητας σε τεστ πάνω από 5% δείχνει 
ότι υπάρχει εξάπλωση της γρίπης στην 
κοινότητα και ότι η κατάσταση φαίνεται 

να επιδεινώνεται. Ιστορικά, η γρίπη σε 
μια περιοχή έχει κορυφωθεί μέσα σε 
πέντε εβδομάδες αφού ξεπέρασε το όριο 
του πέντε%, δήλωσε η Δημόσια Υγεία 
του Τορόντο (TPH), σε δελτίο τύπου την 
Τετάρτη.

Με αυτόν τον ρυθμό, ο ντε Βίλα, ο ιατρός 
της πόλης του Τορόντο, δήλωσε ότι αυτή 
η περίοδος γρίπης μπορεί να κορυφωθεί 
τον Δεκέμβριο καθώς οι οικογένειες 
συγκεντρώνονται για τις διακοπές. “Αυτό 
σημαίνει ότι το Τορόντο πιθανότατα θα 

εισέλθει σε περίοδο αιχμής 
μόλυνσης από τη γρίπη καθώς 
ο κόσμος συγκεντρώνεται για 
τους εορτασμούς Χανουκά, 
Χριστουγέννων, Κουανζά 
και Πρωτοχρονιάς”, ανέφερε 
η TPH στη δήλωσή της. Η 
έκκληση για περισσότερους 
εμβολιασμούς έρχεται καθώς 
ο συνδυασμός της γρίπης, του 
αναπνευστικού συγκυτιακού 
ιού (κοινώς γνωστός ως RSV) 
και της COVID-19 συνεχίζουν 
να καταπονούν τα νοσοκομεία 
του Οντάριο.

Η αύξηση του RSV μεταξύ 
των παιδιών ασκεί επίσης 
πίεση στα παιδιατρικά 

νοσοκομεία. Η πόλη βλέπει “αυξημένα 
επίπεδα αναπνευστικών ασθενειών” 
νωρίτερα μέσα στο έτος από ό,τι θα 
συνέβαινε συνήθως, δήλωσε η De Villa 
νωρίτερα αυτό το μήνα. Η Υπηρεσία 
Δημόσιας Υγείας του Καναδά λέει ότι η 
γρίπη μεταδίδεται από άτομο σε άτομο με 
σταγονίδια που παράγονται από το βήχα, 
το φτέρνισμα ή την ομιλία. Οι άνθρωποι 
μπορεί επίσης να κολλήσουν τη γρίπη 
αγγίζοντας μια επιφάνεια ή ένα αντικείμενο 
που έχει τον ιό της γρίπης και στη συνέχεια 
αγγίζοντας το στόμα, τη μύτη ή τα μάτια 
τους.

Η πόλη του Τορόντο ξεκίνησε την 
εκστρατεία εμβολιασμού της γρίπης 2022-
2023 νωρίτερα αυτόν τον μήνα και είναι 
διαθέσιμη για άτομα ηλικίας έξι μηνών 

και άνω. Τα εμβόλια κατά της γρίπης 
διατίθενται κατόπιν ραντεβού ή κατόπιν 
συνεννόησης και δεν απαιτείται κάρτα 
υγείας. Οι κάτοικοι του Τορόντο μπορούν 
να εμβολιαστούν σε οποιαδήποτε από τις 
έξι κλινικές εμβολιασμού της πόλης. Άτομα 
ηλικίας 50 ετών και άνω μπορούν επίσης 
να εμβολιαστούν σε επιλεγμένα φαρμακεία 
Shopper’s Drug Mart ή Rexall.

Κανείς δεν μπορεί 
να τις πιάσει: 
20 Αγελάδες 

«σουλατσάρουν» 
στο Κεμπέκ και 
τρώνε τις σοδιές 

των αγροτών

Δεν περνάει ούτε μια μέρα χωρίς να 
κάνουν την εμφάνισή τους στα δελτία 
ειδήσεων: περίπου 20 «άτακτες» αγελάδες 
το έσκασαν στο Κεμπέκ του Καναδά και, 
μέχρι σήμερα, κανείς δεν κατάφερε να 
τις πιάσει, ούτε καν οι καουμπόηδες που 
κλήθηκαν ειδικά για να τις… επαναφέρουν 
στην τάξη.

Όλα ξεκίνησαν τον Ιούλιο στο Σεν-
Μπαρναμπέ, στην περιοχή του Μορισί, 
μιάμιση ώρα βόρεια του Μόντρεαλ, γράφει 
η καναδική εφημερίδα Montreal Gazette.

Οι αγελάδες επωφελήθηκαν από ένα 
άνοιγμα στον φράχτη τους, δραπέτευσαν 
και κατέφυγαν σε ένα πυκνό, δύσβατο 
δάσος, στη γειτονική κοινότητα Σεν-Σεβέρ.

Από τότε, περνούν εκεί ανέμελα τις 
μέρες τους και βγαίνουν τη νύχτα για να 
βοσκήσουν σε αγρούς όπου καλλιεργείται 
σόγια και καλαμπόκι, καταστρέφοντας 
μέρος της σοδειάς.

Τρώνε τη σοδιά τα βράδια

«Την ημέρα, κρύβονται στο δάσος, αλλά 
μόλις σουρουπώσει βγαίνουν, πλησιάζουν 
σε κτίρια, ανοίγουν σακιά, προσπαθούν να 
φάνε τη σοδειά», εξήγησε η Μαρί-Αντρέ 
Καντορέτ, που εργάζεται στον δήμο.

Μέχρι σήμερα, οι αγελάδες είχαν 
«σύμμαχο» τη γραφειοκρατία, καθώς οι 
τοπικές αρχές βρίσκονται σε σύγχυση, 
επειδή δεν μπορούν να ξεκαθαρίσουν 
ποια είναι αρμόδια για τα περιπλανώμενα 
βοοειδή.

«Φοράω φουστάνι και ψηλοτάκουνα, δεν 
πάω να κυνηγήσω αγελάδες»

«Η αστυνομία μού είπε ότι θα 
μπορούσαμε να σκοτώσουμε τις αγελάδες. 
Απάντησα, ποιος θα το κάνει αυτό; 
Τις καθημερινές στον δήμο είμαι μόνη 
μου στο γραφείο. Φοράω φουστάνι και 
ψηλοτάκουνα, δεν πάω να κυνηγήσω 
αγελάδες», είπε χαρακτηριστικά η 
Καντορέτ, με αρκετή δόση χιούμορ, στο 
Radio-Canada. Μια συνέντευξη, που 
προκάλεσε πολλά γέλια στους ιστοτόπους 
κοινωνικής δικτύωσης.

Το κοπάδι 
αποτελείται κατά 
κύριο λόγο από 
νεαρές αγελάδες, 
που δεν είχαν 
εξημερωθεί 
ακόμη και πλέον 
ζουν σε ημιάγρια 
κατάσταση. Ο 
δήμος αποφάσισε 
να προσφύγει στις 
υπηρεσίες των 
καουμπόηδων.

«Καταφέραμε 
να τις 
συγκεντρώσουμε, 
αλλά τα πράγματα 
πήραν άσχημη 

τροπή όταν φτάσαμε σε ένα μεγάλο 
χωράφι με καλαμπόκια, που δεν τα είχαν 
μαζέψει ακόμη και τις χάσαμε εκεί» είπε ο 
Σιλβέν Μπουρζουά, διευθυντής των ροντέο 
στο Φεστιβάλ Γουέστερν, που ανέλαβε την 
«επιχείρηση» αυτή.

Νέα «επιχείρηση» από το 
υπουργείο Γεωργίας

Το υπουργείο Γεωργίας του Κεμπέκ 
αποφάσισε τελικά να παρέμβει για να 
αντιμετωπίσει αυτή την «περίπλοκη και 
άνευ προηγουμένου» υπόθεση.

Έτσι, θα στηθεί μια νέα επιχείρηση, αυτή 
τη φορά για να δελεάσουν τις αγελάδες 
προσφέροντάς τους τροφή. Ο ιδιοκτήτης 
τους πάντως ελπίζει ότι θα «πειστούν» να 
επιστρέψουν στον στάβλο, όταν ψυχράνει 
ο καιρός και πέσουν τα πρώτα χιόνια…
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265 Ellesmere Road Scarborough ON M1R 4E4
Απολαυστικές γεύσεις που γλυκαίνουν τη ζωή σας !!!

Στη διάθεση σας και αυθεντικός χαλβάς Φαρσάλων για μοναδικές γεύσεις!!!

Την επιστροφή ενός ξύλινου τοτέμ 
που κατασκευάστηκε το 1855 και 
ανήκε σε κοινότητα ιθαγενών στον 
Καναδά αποφάσισε το Εθνικό Μουσείο 
της Σκωτίας

Η απόφαση να επιστραφεί το εν 
λόγω αντικείμενο ανακοινώθηκε 
από τον διευθυντή του μουσείου, 
ο οποίος είπε ότι οι «δύσκολες 
κληρονομιές» που σχετίζονται το 
αποικιακό παρελθόν της Βρετανίας, 
τον έκαναν να επανεξετάσει τη μοίρα 
του αντικειμένου.

Σύμφωνα με την Daily Mail, το 
συγκεκριμένο γεγονός λαμβάνει χώρα 
εν μέσω γενικότερων αυξανόμενων 
εκκλήσεων για «πολιτιστική 
αποκατάσταση» που ενθαρρύνει 
ιστορικά ή πολιτιστικά αντικείμενα να 
επιστραφούν στη χώρα προέλευσής 
τους μετά από κατάσχεση,  λεηλασία ή 
απόκτησή τους παρά τη  θέληση των 
ιδιοκτητών τους.

Η Μη Κερδοσκοπική Οργάνωση 
ονόματι ”Returning Heritage” που εδώ 
και καιρό αγωνίζεται για την επιστροφή 
κειμηλίων,  είπε ότι η επιστροφή 
πολιτιστικών αγαθών στις χώρες 
που ανήκουν είναι μια πράξη που 
σημαίνει πολλά περισσότερα από τον 
επαναπατρισμό ενός αντικειμένου.

«Μια τέτεοια πράξη αντιπροσωπεύει 

μια αυξανόμενη αναγνώριση της 
ανάγκης να διορθωθούν οι αδικίες που 
διαπράχθηκαν στο παρελθόν», είπαν 
εργαζόμενοι της ΜΚΟ.

Το αίτημα εγκρίθηκε επισήμως 
την περασμένη εβδομάδα από το 
διοικητικό συμβούλιο των Εθνικών 
Μουσείων της Σκωτίας και στη 
συνέχεια εγκρίθηκε από τον Υπουργό 
Συντάγματος, Εξωτερικών Υποθέσεων 
και Πολιτισμού.

Οι Nisga’a είναι ένας αυτόχθονος 
λαός του Καναδά που κατοικεί στην 
κοιλάδα του ποταμού Nass της 
βορειοδυτικής Βρετανικής Κολομβίας.

Το ξύλινο τοτέμ που αναμένεται να 
επαναπατριστεί, είναι ένα κοντάρι 
που σκαλίστηκε από κόκκινο κέδρο το 
1855 από τον καλλιτέχνη Oyea Tait, 
σε μνημόσυνο του τότε αρχηγού της 
φυλής των Nisga’a, του Ts’aawit.

Δείχνει μια σειρά από αλληλένδετες 
φιγούρες που σχετίζονται με την 
οικογενειακή ιστορία του Ts’aawit.  Το 
κοντάρι αρχικά στεκόταν μπροστά από 
το σπίτι των συγγενών του Ts’aawit 
στο χωριό Ank’idaa στον ποταμό 
Nass. Το 1929, ο Καναδός Marius 
Barbeau αγόρασε το κοντάρι από τους 
ιδιοκτήτες του Nisga’a για λογαριασμό 
του Βασιλικού Μουσείου της Σκωτίας, 
το οποίο αργότερα έγινε το Εθνικό 

Μουσείο της Σκωτίας.
Εκτέθηκε τον επόμενο 

κιόλας χρόνο και πιο 
πρόσφατα στεγάστηκε 
στη γκαλερί Living 
Lands στο μουσείο στο 
Εδιμβούργο.

«Οφείλουμε την 
προώθηση  της 
κατανόησης και του 
διαλόγου όσον αφορά 
σε εκθέματα που 
σχετίζονται με την 
αποικιακή ιστορία του 
έθνους μας και τις 
δύσκολες κληρονομιές 
του. Είμαστε στην 
ευχάριστη να 
ανακοινώσουμε ότι θα 
μεταφέρουμε το τοτέμ 
στους ανθρώπους του 
και στον τόπο όπου η 
πνευματική του σημασία 
γίνεται πιο έντονα 
κατανοητή. Ελπίζουμε 
ότι αυτό θα αποτελέσει 
την αρχή για μια γόνιμη 
και συνεχή σχέση με 
τη Nisga’a», δήλωσε 
ο δρ. Chris Breward, 
Διευθυντής των Εθνικών 
Μουσείων της Σκωτίας.

Όπως είναι φυσικό, 
το συγκεκριμένο θέμα 
ανοίγει έναν νέο κύκλο 
συζητήσεων γύρω 
από την μακροχρόνια 
διαμάχη για την 
επιστροφή των Γλυπτών 
του Παρθενώνα.

Γενναία κίνηση από το Εθνικό Μουσείο Σκωτίας 
δείχνει το δρόμο και για τα Γλυπτά: 

Επιστρέφει στον Καναδά ξύλινο 
τοτέμ έναν αιώνα μετά
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ΑΣΠΑΣΙΑ ΚΟΥΡΤΕΣΙΩΤΗ

Η ΣΤΗΛΗ ΑΥΤΗ ΕΙΝΑΙ 
ΠΡΟΣΦΟΡΑ ΤΗΣ 
LEXI WRITERS

Μια λέξη μόνο φτάνει ν’ αλλάξει τα 
πάντα! Ο συνδυασμός των λέξεων 
στον προφορικό ή στο γραπτό 
λόγο μπορεί να γίνει κάτι πολύ 
συνηθισμένο ή ένα εκπληκτικό 
έργο τέχνης. Εμείς στη Lexi Writ-
ers μπορούμε να συνεργαστούμε 
μαζί σας και να δημιουργήσουμε 
ένα αριστούργημα γιατί αγαπάμε 
τις λέξεις. Αναλαμβάνουμε κάθε τι 
που θέλετε να γράψετε, να πείτε, ή 
να μεταφράσετε. Εμπιστευθείτε μας, 
είτε πρόκειται για μια ομιλία σε μια 
σημαντική στιγμή της ζωής και της 
καριέρας σας, μια επαγγελματική 
επιστολή ή το βιογραφικό σας.
Επικοινωνήστε μαζί μας στο 
lexiwriters@gmail.com

LEXIWRITERS

ΑΠΟ ΣΕΛΙΔΑ 1

Η Ρωσία έχει παρουσιάσει τις σχέσεις των ατόμων 
ΛΟΑΤΚΙ ως προϊόν επικίνδυνης δυτικής επιρροής. 

Ο Καναδάς καταδίκασε τον πρόσφατο ρωσικό νόμο 
σε κοινή δήλωση καταδίκης με άλλες 33 χώρες.

Ανταλλαγή καυστικών σχολίων
Ρωσίας - Καναδά

Στην καταδίκη της καναδικής κυβέρνησης 
προς την Μόσχα για το νέο ρωσικό 
ομοσπονδιακό νόμο που ποινικοποιεί τη 
διάδοση της προπαγάνδας ΛΟΑΤΚΙ, η 
ρωσική πρεσβεία στην Οττάβα απάντησε 
με καυστικά σχόλια που αναρτήθηκαν στις 
επίσημες σελίδες της στις πλατφόρμες 
μαζικής δικτύωσης Telegram και Τwitter. 

Τα tweets “πήραν φωτιά” καθώς η Ρωσία 
επέκτεινε την απαγόρευση έκθεσης των 
παιδιών στη λεγόμενη ομοφυλοφιλική 
προπαγάνδα, πράγμα που σημαίνει ότι 
οι αρχές μπορούν πλέον να διώκουν 
τους Ρώσους για πράγματα που, όπως 
υποστηρίζουν, θα μπορούσαν να δελεάσουν 
τους ενήλικες να γίνουν ομοφυλόφιλοι ή 
τρανσέξουαλ.

Ο Καναδάς ήταν μεταξύ των 33 χωρών 
που υπέγραψαν κοινή δήλωση καταδίκης 
της νομοθεσίας, γεγονός που ώθησε την 
πρεσβεία να αντιδράσει.

Η αντιπαράθεση κορυφώθηκε στις 
24 Νοεμβρίου όταν η ρωσική πρεσβεία 
ανέβασε στην επίσημη σελίδα της στο Twit-
ter αναρτήσεις σχετικές με τα δύο φύλα, 
τις οποίες το  Υπουργείο Εξωτερικών 
του Καναδά θεώρησε προσβλητικές και 
χαρακτήρισε μέσω εκπροσώπων του 
“επίθεση στις καναδικές αρχές αποδοχής 
και ανεκτικότητας”.

“Η χώρα μας δεν παρεμβαίνει στις 
εσωτερικές υποθέσεις του Καναδά”, 
υποστήριξε η Ρωσική πρεσβεία, 
επιδιώκοντας μια “αντίστοιχη στάση 
σεβασμού απέναντι στη νομοθετική 
διαδικασία στη Ρωσία”.

Συγκεκριμένα σε σχόλια στην επίσημη 
σελίδα της στο Twitter,  η Ρωσική Πρεσβεία 
ανέφερε μεταξύ άλλων τα εξής: “Αναμένουμε 
από το υπουργικό συμβούλιο του Τζάστιν 
Τριντό αντίστοιχη στάση σεβασμού 
απέναντι στη νομοθετική διαδικασία στη 
Ρωσία με βάση την εθνική κρατική πολιτική 
για τη διατήρηση και την ενίσχυση των 
παραδοσιακών αξιών και της βούλησης του 
ρωσικού λαού. Η χώρα μας δεν παρεμβαίνει 
στις εσωτερικές υποθέσεις του Καναδά. 
Εναπόκειται στις καναδικές αρχές και τους 
Καναδούς πολίτες να λάβουν αποφάσεις 
στον τομέα αυτό”.

Παράλληλα η Ρωσική Πρεσβεία 
αναφέρει ότι “οι ατομικές προτιμήσεις 
των ενηλίκων και οι λεπτομέρειες των 

σχέσεών τους θα πρέπει να παραμείνουν 
αυστηρά προσωπικές. Δεν θα πρέπει 
αυτές να γίνονται πολιτικό θέμα, ιδίως 
θέμα της ημερήσιας διάταξης των διεθνών 
σχέσεων”. Κατήγγειλε επίσης τον Καναδά 
ότι “συγχέει τις έννοιες των ατομικών 
σεξουαλικών προτιμήσεων και των 
οικουμενικών ανθρωπίνων δικαιωμάτων” 
επαναλαμβάνοντας παλαιότερες δηλώσεις 
αναφορικά με την παιδοφιλία.

Σχόλια από Καναδούς χρήστες του 
διαδικτύου που κατηγορούσαν τη 
διπλωματική αποστολή για ομοφοβικά 
μηνύματα “πήραν φωτιά” επίσης, όταν 
στα ρωσικά tweets συμπεριλήφθηκε 
φωτογραφική απεικόνιση μιας σημαίας 
υπερηφάνειας  με τα χαρακτηριστικά 
χρώματα της κοινότητας των ΛΟΑΤΚΙ, 
επικαλυμμένη με μια κόκκινη γραμμή μέσα 
σε έναν κόκκινο κύκλο, υποδεικνύοντας το 
σήμα της απαγόρευσης. Τη φωτογραφία 
συνόδευε το σχόλιο: “Όλα έχουν να κάνουν 
με την οικογένεια. Οικογένεια είναι ένας 
άνδρας και μια γυναίκα και τα παιδιά”. Το 
ίδιο μήνυμα δίνεται επίσης σε αναρτήσεις 
της πρεσβείας με φωτογραφικές 
απεικονίσεις του Αδάμ και της Εύας με τη 
λεζάντα  «Υπάρχουν δύο φύλα, ο άντρας 
και η γυναίκα, μαζί με τα παιδιά αποτελούν 
την οικογένεια». 

Η υπουργός Εξωτερικών του Καναδά Mel-
anie Joly έδωσε εντολή σε αξιωματούχους 
του υπουργείου της να καλέσουν τον 
πρέσβη της Ρωσίας στην Οτάβα, Oleg 
Stepanov, για τα  tweets κατά των ΛΟΑΤΚΙ, 
τα οποία χαρακτηρίστηκαν δηλώσεις 
μίσους, συμπεριλαμβανομένου και ενός που 
απευθυνόταν στην ομοσπονδιακή υπουργό 
Pascale St-Onge, που έχει δηλώσει ανοιχτά 
ότι είναι λεσβία.

“Δεν αποτελεί έκπληξη το γεγονός ότι 
οι Ρώσοι επέλεξαν για άλλη μια φορά την 
προπαγάνδα μίσους”, ανέφερε σε δήλωσή 
της η Emily Williams αναπληρώτρια 
διευθύντρια επικοινωνίας της υπουργού 
Εξωτερικών Melanie Joly, ενώ επισήμανε 
ότι “πρόκειται για μια επίθεση στις καναδικές 
αξίες της αποδοχής και της ανεκτικότητας”. Η 
κα Williams δήλωσε επίσης ότι  “η πρεσβεία 
της Ρωσίας προσέβαλε την Ομοσπονδιακή 
Υπουργό Αθλητισμού με σχόλιο της  και δεν 
μπορούμε  να ανεχτούμε αυτή τη ρητορική”, 
συμπλήρωσε.

Σε μήνυμα της, η ίδια η Υπουργός 
Αθλητισμού δήλωσε ότι “προσβλήθηκε 
βαθύτατα από το σχόλιο του Ρώσου πρέσβη 

κατά των ομοφυλοφίλων ενώ βρισκόταν 
σε καναδικό έδαφος” και έκανε λόγο για 
“προσβολή των σκληρά κερδισμένων 
δικαιωμάτων ολόκληρης της κοινότητας 
ΛΟΑΤΚΙ”. Συμπλήρωσε επίσης ότι “η 
ρωσική ομοφοβική προπαγάνδα δεν είναι 
ευπρόσδεκτη εδώ”.

Σημειώνεται ότι αυτή είναι η τρίτη φορά 
φέτος που το Υπουργείο Εξωτερικών 
του Καναδά καλεί τον πρέσβη Όλεγκ 
Στεπάνοφ προς επίπληξη. Η Ρωσική 
πρεσβεία επιβεβαίωσε ότι “ο πρέσβης 
θεωρεί ότι εξακολουθούν να υπάρχουν 
βαθιές διαφωνίες μεταξύ των κυβερνήσεων 
Ρωσίας και Καναδά, όσον αφορά μια σειρά 
από ζητήματα”. Αλλά η ρωσική πλευρά 
“παραμένει ανοιχτή στη συνέχιση της 
επικοινωνίας” για δύσκολα και ακόμη και 
φαινομενικά ανυπέρβλητα ζητήματα με 
τους Καναδούς εταίρους”, ανακοίνωσε 
η πρεσβεία. “Η διπλωματία θα πρέπει 
να θεωρείται απαραίτητο εργαλείο σε 
περιόδους κρίσης”.

Από την πλευρά της η ομοσπονδιακή 
κυβέρνηση των Φιλελευθέρων έχει τονίσει 
σε προηγούμενες δηλώσεις ότι δεν 
σκοπεύει να κλείσει τη Ρωσική πρεσβεία, 
καθώς θέλει να διατηρήσει τη διπλωματική 
παρουσία του Καναδά στη Μόσχα.

Πωλείται φανταστικό 
οροφοδιαμέρισμα στη Γλυφάδα

Πωλείται στην τιμή των 1.050.000 ευρώ μοναδικό οροφοδιαμέρισμα 4ου 
(τελευταίου ορόφου) 214 τ.μ. στην περιοχή Ευρυάλη κάτω Γλυφάδας, 
πανταχόθεν ελεύθερο με καταπληκτική απεριόριστη θέα βουνό και 
θάλασσα, ανατολικομεσημβρινό σε τετραώροφη πολυκατοικία 7 
διαμερισμάτων και σε οικόπεδο γωνιακό τρίφατσο 1.100 τ.μ

• Ετος κατασκευής 1994 και ανακαινισμένο εξ’ ολοκλήρου το 2001 και το 
2008

• Έξη υπνοδωμάτια εκ των οποίων το ενα master bedroom 28 τ.μ. με in room 
bathroom 5 τμ.

• 3 μπάνια και 1 wc, σύνολο 4
• Βεράντες 2 μεγάλες συν 3 μικρότερες που ανήκουν σε 4 υπνοδωμάτια
• Διπλά τζάμια
• Ξύλινα πατώματα (από δρυ)
• Εντοιχισμένες μασσίφ δρύινες βιβλιοθήκες σε σαλόνι, master bedroom και 

γραφείο.
• 2 θέσεις parking
• Αποθήκη : 8 τμ
• Αυτονομία θερμανσης και επιπλέον τζάκι
• Ηλεκτρικές Τέντες
• Aircondition σε όλα τα δωμάτια (8 units)
• Συσκευές συναγερμού ασφαλείας σε όλους τους χώρους
• Ενα δωμάτιο αποτελεί χώρο γραφείου και επιπλέον υπάρχει ξενώνας με 

δικό του μπάνιο και ντουλάπα συνόλου 10 τ.μ.
• Κουζινα-τραπεζαρία και καθιστικό με θέα (2 σαλόνια, 1 τραπεζαρία)
• Έξτρα ντουλάπες στο σπίτι

Φανταστική ευκαιρία για ιδιοκατοίκηση ή επένδυση, ελάχιστα λεπτά από την 
αμμώδη παραλία της Γλυφάδας, το οικολογικό πάρκο της Ευρυάλης, τον Ιερό 
Ναό των Αγίων Κωνσταντίνου και Ελένης και το Μετρό. Σε μια περιοχή, από 
τις καλύτερες της Αθηναϊκής Ριβιέρας που δεν έχει τίποτα να ζηλέψει τα πιο 
κοσμοπολίτικα ελληνικά νησιά με μια παραλιακή λεωφόρο γεμάτη ταβέρνες 
με θαλασσινά, εκλεκτά εστιατόρια και κομψά κοκτέιλ μπαρ, καταστήματα 
διεθνών σχεδιαστών, τοπικές μπουτίκ, κοσμηματοπωλεία και γκαλερί.

· Τιμή διαπραγματεύσιμη σε λογικά πλαίσια.

Οι σοβαρά ενδιαφερόμενοι μπορείτε να στείλετε μήνυμα 
για περισσότερα στοιχεία με την ένδειξη “investment”, 
στην ηλεκτρονική διεύθυνση aspasia22@live.com ή να 

τηλεφωνήσετε στο +30 6907929711
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Αποδομώντας 
10 μύθους 

για την ευτυχία

Τελικά τι είναι ευτυχία; Παραδοσιακοί 
μύθοι που σχετίζουν την ευτυχία με 
το γάμο και την κοινωνική καταξίωση, 
καταρρίπτονται και τη θέση τους λαμβάνουν 
παράγοντες όπως η φιλία, οι αξίες και η 
ευζωία.

Η Ελληνική Εταιρεία Θετικής Ψυχολογίας 
(ΕΕΘΕΨΥ) λειτουργώντας σαν 
παρατηρητήριο Θετικών Συναισθημάτων 
υλοποιεί ετήσια έρευνα σε πανελλαδικό 
δείγμα 10.000 ατόμων συστηματικά 
κατά την τελευταία 10ετία, με την οποία 
καταρρίπτονται κάποιοι εδραιωμένοι μύθοι 
για την ευτυχία.

10 μύθοι για την ευτυχία όπως 
αποκαλύπτονται στην έρευνα

• Η ευτυχία δεν εξαρτάται από τον γάμο. 
Άγαμοι, έγγαμοι, διαζευγμένοι και εν 
χηρεία δεν είχαν στατιστικά σημαντική 
διαφορά ως προς την ευτυχία.

• Η ευτυχία δεν εξαρτάται από την ύπαρξη 
τέκνων. Δεν εμφανίζονται στατιστικά 
σημαντικές διαφορές μεταξύ των 
συμμετεχόντων στο δείγμα που είναι 
γονείς με αυτούς που δεν είναι.

• Η ευτυχία δεν εξαρτάται από το 
επάγγελμα.

• Η αύξηση του εισοδήματος δεν 
συνεπάγεται και συνεπακόλουθη 
αύξηση των επιπέδων της ευτυχίας.

• Η ευτυχία δεν εξαρτάται από τον τόπο 
διαμονής.

• Η ευτυχία δεν εξαρτάται από το φύλο. 
Δεν υπάρχουν στατιστικά σημαντικές 
διαφορές μεταξύ ανδρών και γυναικών.

• Η ευτυχία δεν είναι γενετικά 
προκαθορισμένη. Δεν υπάρχει γονίδιο 
της ευτυχίας.

• Η ευτυχία δεν εξαρτάται από την 
καλοπέραση και τα θετικά συναισθήματα 
που προκαλεί. Όσα ωραία φαγητά και 
αν απολαύσει κάποιος, όσα ταξίδια και 
αν πάει, αυτά δεν αυξάνουν τα επίπεδα 
ευτυχίας.

• Η ευτυχία δεν σχετίζεται με την ηλικία.

• Η ευτυχία δεν σχετίζεται με το μορφωτικό 
επίπεδο.

Παρά τη σύνθλιψη όμως καθιερωμένων 
μύθων για την ευτυχία, το ερώτημα 
παραμένει.

Τι είναι ευτυχία;

Ως προς αυτό η έρευνά μας συνεχίζεται 
και εμπλουτίζεται λαμβάνοντας υπόψη τις 
σημερινές συνθήκες.

Ολοκληρώνουμε, λοιπόν, το παρόν 
σύντομο άρθρο με 5 βασικά νέα ευρήματα 
από την έρευνα της ΕΕΘΕΨΥ σχετικά με 
την ευτυχία σήμερα:

1) Η ευτυχία είναι συνάρτηση 
ψυχολογίας και βιολογίας 
ταυτόχρονα.

Ελέγχετε περίπου το 50% του τελικού 
βαθμού ευτυχίας στη ζωή σας. Αυτό μπορεί 
να έχει διαφοροποίηση από άτομο σε 
άτομο. Το υπόλοιπο 50% εξαρτάται από 
τον τρόπο που οι υποδοχείς, η νευρολογία 
του εγκεφάλου σας και το αυτόνομο νευρικό 
σύστημα βιώνει τα θετικά συναισθήματα 
(ένταση, ποιότητα, συχνότητα).

2) Τα χρήματα δεν φέρνουν την 
ευτυχία.

Η έλλειψη χρημάτων φέρνει ωστόσο τη 
δυστυχία. Αν έχετε αρκετά χρήματα για την 
κάλυψη βασικών βιολογικών αναγκών σας, 
μην θεωρείτε ότι με περισσότερα χρήματα 
θα γίνετε αυτόματα και πιο ευτυχισμένοι.

Η περίπτωση στην οποία τα υπερβολικά 
χρήματα βελτιώνουν τα επίπεδα ευτυχίας 
σας είναι α) αν δίνετε χρήματα σε άλλους 
(ευεργεσίες) και β) αν τα χρήματα σάς 
βοηθούν να επιτύχετε έναν κεφαλαιώδη 
σκοπό της ζωής σας (π.χ. να κάνω τον γύρο 
του κόσμου) ή να βελτιώσετε την κοινωνική 
σας θέση.

Στην έρευνά μας φάνηκε ότι μολονότι 
η ευτυχία αυξάνει προοδευτικά μέχρι το 
ποσό των 1.800 ευρώ ανά μήνα (εισόδημα) 

από αυτό το ποσό και πάνω δεν υπάρχει 
διαφοροποίηση.

3) Κλεψύδρα στην ευτυχία και στη 
δυστυχία.

Τόσο η υπερβολική ευτυχία (π.χ. να 
κερδίσει κάποιος το λαχείο) όσο και η 
υπερβολική δυστυχία (π.χ. ο θάνατος ενός 
συγγενικού προσώπου) δεν κρατάνε πολύ.

Ο λόγος είναι ότι το σύστημα με το οποίο 
βιώνουμε τα συναισθήματα δεν έχει τις 
προδιαγραφές για να κρατήσει σε πολύ 
υψηλό επίπεδο ούτε τη χαρά ούτε τη λύπη. 
Με την πάροδο του χρόνου η ένταση πέφτει 
και μένει μια γενικότερη θετική ή αρνητική 
διάθεση.

4) Η ευτυχία είναι ομαδικό 
«άθλημα».

Δεν έχει σχέση τόσο με τις ηδονές, 
τον ύπνο, το φαγητό όσο με το ποιους 
συναναστρέφεστε, τι σημασία έχουν αυτοί 
για εσάς και πώς ολοκληρώνουν την ύπαρξή 
σας. Πίσω από αυτό το πόρισμα βρίσκεται η 
βασική προϋπόθεση της ευτυχίας που είναι 
το να μοιράζεσαι.

5) Επικεντρωθείτε στη συλλογή 
εμπειριών και όχι υλικών αγαθών.

Τα υλικά αγαθά έχουν βραχυπρόθεσμη 
αξία και αντίκτυπο στην ευτυχία, ενώ οι 
εμπειρίες μένουν για πάντα.
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π. Λίβυοςπ. Λίβυος
ΟΜΟΡΦΑ ΝΕΑΠαντρεύτηκαν 

στο σούπερ μάρκετ 
όπου γνωρίστηκαν

Η Μπρέντα και ο Ντένις Ντελγάντο, που γνωρίστηκαν 
ενώ ψώνιζαν μαγιονέζα σε ένα σούπερ μάρκετ της Αριζόνα, 
επέστρεψαν στο ίδιο ακριβώς σημείο στις 19 Νοεμβρίου- 
αυτή τη φορά για να παντρευτούν.

«Εγώ είμαι 72, εκείνος είναι 78 ετών τώρα», δήλωσε στο 
NBC. «Δεν έχουμε άλλα τόσα χρόνια για να κάνουμε κάτι 
σαχλό και ανόητο».

Η Μπρέντα, που έχασε πρόσφατα τον επί 30 χρόνια 
σύζυγό της, έψαχνε απλώς κάτι να βάζει στα σάντουιτς, στον 
διάδρομο 8 του Fry’s Food & Drug, τον Αύγουστο του 2021, 
όταν έπιασε κουβέντα με τον Ντένις. «Φορούσαμε και οι δύο 
μάσκες και της λέω: “Ξέρεις ποιο είναι το καλύτερο πράγμα 
όταν φοράς μάσκα; Μπορείς να περάσεις από αυτούς που 
δεν φορούν μάσκα και να τους βρίζεις σιγανά, χωρίς να 
ακούν λέξη από όσα λες”, και εκείνη άρχισε να γελάει», 
θυμήθηκε ο Ντένις.Άρχισαν να συζητούν και κανόνισαν 
να πάνε μαζί στην εκκλησιαστική λειτουργία την επόμενη 
εβδομάδα. Στους μήνες που ακολούθησαν, ξεκίνησαν 
να δένονται ολοένα και περισσότερο, κουβεντιάζοντας τις 
κοινές τους εμπειρίες με την απώλεια, καθώς ο Ντένις βίωνε 
επίσης πένθος μετά το θάνατο της συζύγου του, με την 
οποία έζησε για 45 χρόνια.

Όπως είπε, ένιωθε «θυμωμένος με τον Θεό» που του 
πήρε τη γυναίκα του, ενώ η Μπρέντα άρχισε να βρίσκει ξανά 
«σκοπό» μετά τον θάνατο του συζύγου της από καρκίνο του 
προστάτη. Τον Απρίλιο του 2022, η σχέση τους είχε γίνει 
αρκετά σοβαρή ώστε ο Ντένις να της κάνει πρόταση γάμου.

«Ήρθε στο σπίτι μου και μου είπε “θα πάω να σου πάρω 
ένα δαχτυλίδι αρραβώνων” και του είπα “ναι, βέβαια”», λέει. 
«Έφυγε και λίγες ώρες αργότερα του τηλεφώνησα και τον 
ρώτησα “έχεις πιει;”»..

Όταν κατάλαβε ότι ο Ντένις δεν ήταν μεθυσμένος ούτε 
αστειευόταν, η Μπρέντα είχε μια ιδέα. «Θέλω να το κάνει 
στο διάδρομο με τις μαγιονέζες όπου γνωριστήκαμε», 

είπε, σύμφωνα με το FOX 13, για την επιθυμία της να 
αρραβωνιαστούν στο σημείο όπου γνωρίστηκαν.

Περίπου ένα χρόνο μετά τη συνάντησή τους, ενώ εκείνος 
αγόραζε μαγιονέζα και εκείνη μια σάλτσα, ο Ντένις και η 
Μπρέντα παντρεύτηκαν στο διάδρομο 8 του Fry’s. «Έβαλαν 
το γαμήλιο εμβατήριο στα μεγάφωνα του καταστήματος. 
Ήταν υπέροχα», πρόσθεσε ο Ντένις. «Ποτέ δεν ξέρεις πότε 
θα περπατήσεις στο διάδρομο με τις μαγιονέζες του Fry’s 
και θα συναντήσεις κάποιον που δεν ήξερες ότι χρειαζόσουν 
στη ζωή σου».

Έπλεξε στο χέρι το 
νυφικό της με 2.5 κιλά 

μεταξωτό νήμα σε 
λιγότερο από 45 ημέρες

Πολλές φορές η προετοιμασία ενός γάμου απαιτεί μήνες 
ολόκληρους πριν την μεγάλη ημέρα γιορτής και σύνδεσης 
δύο ερωτευμένων ανθρώπων. Από τον προγραμματισμό της 
λήψης των απαραίτητων εγγράφων, μέχρι την παραμικρή 
λεπτομέρεια στο στολισμό της δεξίωσης και το menu των 
καλεσμένων, υπάρχει μια διαρκής αγωνία – συχνά γεμάτη 
στρες – για να βρίσκονται όλα στην εντέλεια εκείνη την μια 
και μοναδική ημέρα. Το μεγαλύτερο challenge, ωστόσο, 
για τις περισσότερες νύφες, που είτε θα επιλέξουν μια 
μεγαλοπρεπή τελετή, είτε πάλι ένα boho πάρτι σε κάποια 
παραλία, είναι το “τέλειο νυφικό”.

Με ή χωρίς τούλι και φανφάρες, λευκό ή μαύρο, με πέπλο 
ή βέλο, μεταξωτό ή ταφταδένιο, το εν λόγω φόρεμα έχει μια 
πολύ συγκεκριμένη αποστολή: να μετατρέψει την εκάστοτε 
νύφη στην πιο όμορφη γυναίκα του κόσμου. Και ο σκοπός 
αυτός δεν αλλάζει, είτε κοστίσει μια περιουσία, είτε μόλις 
295 δολάρια. Όπως ακριβώς συνέβη στην περίπτωση της 
Veronika Lindberg Heino, για τους φίλους Kika, η οποία 
αποφάσισε να δημιουργήσει όντως το απόλυτα μοναδικό 
νυφικό για εκείνη, ξοδεύοντας λίγα χρήματα και χαρίζοντας 
ποιοτικό χρόνο στον εαυτό της. Άλλωστε, όπως εξήγησε 

και η ίδια, δεν υπήρχαν περιθώρια για “περιττά έξοδα” την 
περίοδο μάλιστα που αποφάσισαν με τον αγαπημένο της 
να μετακομίσουν σε νέο σπίτι, προετοιμάζοντας ταυτόχρονα 
τον γάμο τους, ο οποίος θα πραγματοποιούνταν σε μόλις 
επτά εβδομάδες.

Για την Kika, λοιπόν, το να αναλάβει ακόμα μια πρόκληση 
στο ήδη γεμάτο, κυρίως λόγω μετακόμισης και προσαρμογής 
σε έναν νέο χώρο, καθημερινό πρόγραμμά της, ήταν κάτι 
που δεν μπορούσε να αντισταθεί η δημιουργική πλευρά του 
χαρακτήρα της. Έτσι, αποφάσισε να επιδείξει το ταλέντο 
της στο πλέξιμο, αναλαμβάνοντας να ράψει στο χέρι το 
νυφικό της φόρεμα, αγοράζοντας απλώς 2.5 κιλά μεταξωτό 
νήμα, βελόνες πλεξίματος και βελονάκια για κέντημα. 
Την διαδικασία, σαφώς, φρόντισε να μοιραστεί με τους 
διαδικτυακούς της φίλους στα social media, κρατώντας τους 
ενήμερους από την πρώτη έως την τελευταία ημέρα για την 
εξέλιξη του project της.

“Λατρεύω τις προκλήσεις και συχνά είμαι υπερβολικά 
φιλόδοξη. Η σκέψη για ένα handmade νυφικό από τα 
δικά μου χέρια ήταν ακραία ενθαρρυντική, για αυτό και 
αποφάσισα να πάρω το ρίσκο και να το κάνω πράξη. Όταν 
παρήγγειλα το νήμα και ανακοίνωσα στους φίλους μου στο 
Instagram τι επρόκειτο να κάνω, κατάλαβα πως δεν υπάρχει 
επιστροφή” ανέφερε σε συνέντευξη της στο “Good Morning 
America”. Το πρώτο βήμα της διαδικασίας ήταν να επιλέξει 
το σχέδιο. Η Kika είχε φανταστεί ακριβώς πως θα ήθελε 
να μοιάζει το νυφικό της, το οποίο έφερε επιρροές από 
φορέματα διάφορων πολυτελών οίκων μόδας, όπως ο Dior 
και o Schiaparelli. Έπειτα από πολλά σκίτσα, ανακάλυψε 
το σχέδιο που θα ήθελε να ακολουθήσει και κάπως έτσι 
ξεκίνησε το πλέξιμο.

Ολοκληρώνοντας πρώτο το μπούστο του φορέματος, η 
Φιλανδή καλλιτέχνις βρέθηκε αντιμέτωπη με την μεγαλύτερη 
“καταστροφή” των τελευταίων δύο εβδομάδων. Κατά την 
δοκιμή αυτού, η Kika διαπίστωσε πως ήταν αρκετά μεγάλο, 
χωρίς να υπάρχει τρόπος διόρθωσης. Απογοητευμένη, 
αλλά όχι ηττημένη, αποφάσισε να το σκίσει και να ξεκινήσει 
από την αρχή. Την ατυχία της αυτή μοιράστηκε με τους fol-
lowers της, οι οποίοι παρακολουθώντας από την αρχή την 
διαδικασία την προέτρεπαν να μην τα παρατήσει.

“Το ενθαρρυντικά μηνύματα, αλλά και το πείσμα μου να 
δώσω ζωντάνια στο όραμα μου με βοήθησαν να συνεχίσω 
υπομονετικά” σχολίασε, επισημαίνοντας πως έπειτα από 
σχεδόν 45 ημέρες σκληρής δουλειάς και αφοσίωσης 
μπορούσε να δοκιμάσει ολοκληρωμένο το νυφικό των 
ονείρων της και ας ήταν η μια και μοναδική πρόβα που 
πρόλαβε να κάνει τέσσερις μόλις ημέρες πριν την τελετή του 
γάμου. Η ευτυχία αλλά και η επιτυχία του κατορθώματος της 
διαγράφονται σε κάθε φωτογραφία που δημοσίευσε με το 
τελικό αποτέλεσμα.

Σας ζητώ συγνώμη 
αλλά εγώ θα κατέβω 
από το άρμα των 
καθαρών γιατι δεν 
είμαι. 

Θα διαγραφώ από 
το κλαμπ των τελείων 
γιατί δεν ανήκω σε 
αυτούς. 

Μύρισε πολλή “καθαρότητα” και γέμισαν τα χέρια 
μας αίμα.

Θα αφήσω κάτω την πέτρα και δεν θα 
λιθοβολήσω γιατί τα χέρια μου τρέμουν όταν 
σκέφτομαι τα λάθη και τις αμαρτίες μου. Θα πάω 
με τις πόρνες και τελώνες γιατί αυτοί κατα τα 
λεγόμενα του Χριστού θα γεμίσουν τον παράδεισο.

Στην κόλαση φοράνε ταγιέρ και κουστούμια και 
εγώ ποτέ δεν 
χώρεσα σε 
αυτά.  

Με τους 
ηττημένους 
θα στρατευθώ 
γιατί είναι οι 
νικητές του 
μέλλοντος. 

Λυπάμαι 
που θα σας 

απογοητεύσω ή θα καταστρέψω την φαντασίωση 
σας αλλά δεν είμαι τέλειος, είμαι απλά άνθρωπος 
με ότι αυτό σημαίνει. Φως και σκοτάδι μαζί. 

Όλοι οι αιώνες μέσα μου, πρόγονοι άγιοι και 
αμαρτωλοί περπατάνε στα σοκάκια της ψυχής 
μου. Όλο το κακό και όλο το καλό που έζησε 
η ανθρωπότητα στα κύτταρα μου. Παλεύω να 
θεραπεύσω τις φωνές των προγόνων μου. 

Μέσα μου μια παλαίστρα που κάθε μέρα δίνω 
μάχες, πότε βγαίνω νικητής αλλά ω Θεέ μου 
πολλές φορές φεύγω ματωμένος και ηττημένος. 

Τότε μονάχα η φωνή Σου με κρατά ««Τη μέρα 
που γεννήθηκες δεν σού ‘κοψαν τον ομφάλιο λώρο 
ούτε σε πλύναν με νερό για να σε καθαρίσουν, 
δεν σ’ έτριψαν με αλάτι ούτε σε σπαργάνωσαν. 
Κανένα μάτι δεν σε λυπήθηκε […] αλλά σε πέταξαν 
στα χωράφια, όταν γεννήθηκες, χωρίς για τη ζωή 
σου να νοιαστούν. Εγώ πέρασα από κοντά σου, 
σε είδα να κυλιέσαι μες στο αίμα σου, κι έτσι στην 
κατάσταση που βρισκόσουνα σου είπα: Ζήσε!» 
(Ιεζεκιήλ)

Χριστέ φοβάμαι την δικαιοσύνη των ανθρώπων, 
δίκασε με εσύ με το Έλεος Σου. 

Χριστέ μου δος μου το φως σου γιατί για το 
σκοτάδι φροντίζω μόνος μου.
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Ένα ζωντανό κέντρο προβολής 
του Ελληνικού Πολιτισμού και της 
ελληνικής γλώσσας λειτουργεί στην 
πανεπιστημιούπολη της Πολιτείας του 
Κονέκτικατ, στο πανεπιστήμιο UConn, 
στο οποίο φοιτούν 25.000 προπτυχιακοί 
και 10.000 μεταπτυχιακοί φοιτητές, από 
όλο τον κόσμο.

Το Κέντρο Ελληνικών Σπουδών 
«Παιδεία» στο οποίο διδάσκονται ο 
ελληνικός πολιτισμός και η ελληνική 
γλώσσα, αποτελείται από το 
Εκπαιδευτικό Κτίριο «Μακεδονία», το 
ανοιχτό θέατρο «Μέγας Αλέξανδρος», 
ακριβές μαρμάρινο αντίγραφο 
των αρχαίων ελληνικών θεάτρων, 
χωρητικότητας 700 θέσεων, το 
Ελληνορθόδοξο Παρεκκλήσι των 

Τριών Ιεραρχών, καθώς και το 
Μουσείο της Αρχαίας Σπάρτης, στο 
οποίο δημιουργείται μόνιμη έκθεση, με 
ακριβή αντίγραφα από το Αρχαιολογικό 
Μουσείο της Σπάρτης -δωρεά του 
Υπουργείου Πολιτισμού και Αθλητισμού 
και του Οργανισμού Διαχείρισης και 
Ανάπτυξης Πολιτιστικών Πόρων- 
και πλούσιο εποπτικό υλικό με την 
φροντίδα της Εφορείας Αρχαιοτήτων 
Λακωνίας.

Το Κέντρο Ελληνικών Σπουδών 
«Παιδεία» αναγνωρίζοντας την πολυετή 
και σταθερή υποστήριξη της Υπουργού 
Πολιτισμού και Αθλητισμού Λίνας 
Μενδώνη στις εκπαιδευτικές δράσεις 
του Κέντρου, αλλά και στη δημιουργία 
του Μουσείου της Αρχαίας Σπάρτης, 

της απένειμε τον τίτλο του Ευεργέτη. 
Στην εκδήλωση παρευρέθηκαν η 
πρέσβης της Ελλάδας στην Ουάσιγκτον 
Αλεξάνδρα Παπαδοπούλου, ο Έλληνας 
πρόξενος στη Νέα Υόρκη Δημήτρης 
Παπαγεωργίου, οι πρυτανικές 
αρχές του UConn, ομογενείς 
βουλευτές, επικεφαλής ομογενειακών 
οργανώσεων, καθηγητές και φοιτητές 
του UConn.

Το κτήριο του Σπαρτιατικού Μουσείου
Όπως είπε στον χαιρετισμό της η Λίνα 
Μενδώνη:

«Η αναγνώριση της γόνιμης συνεργασίας 
μεταξύ του Υπουργείου Πολιτισμού και 
Αθλητισμού, του Πανεπιστημίου του 
Κονέκτικατ και του Κέντρου Ελληνικών 
Σπουδών «Παιδεία» αντικατοπτρίζει 
την εξαιρετική σχέση μεταξύ των 
Κυβερνήσεων των ΗΠΑ και της 
Ελλάδας. Τα τελευταία τριάμισι χρόνια, 
οι δεσμοί μας έχουν γίνει στενότεροι, 
με συνέργειες που καλύπτουν πολλούς 
τομείς, συμπεριλαμβανομένου και του 
Πολιτισμού. Αλλωστε, πως αλλιώς θα 
μπορούσε να γίνει, αφού η Δημοκρατία 
που γεννήθηκε στην αρχαία Ελλάδα 
υιοθετήθηκαν στις ιδρυτικές αρχές του 
κράτους των Ηνωμένων Πολιτειών. 
Αυτή την Δημοκρατία οφείλουμε να 
υπερασπιστούμε σήμερα με κάθε 
τρόπο. Από την περίοδο που υπηρέτησα 
ως Γενική Γραμματέας του ΥΠΠΟΑ, 
είχα τη δυνατότητα να συνεργαστώ 
με το Κέντρο Ελληνικών Σπουδών 
«Παιδεία», που, με αφοσίωση, επιμονή 
και επιστημονική επάρκεια, προβάλλει 
τον Ελληνικό Πολιτισμό και την ελληνική 
γλώσσα στις Ηνωμένες Πολιτείες.

Είναι ιδιαίτερα σημαντικό για την 

Ελλάδα, ο πολιτισμός και η γλώσσα 
μας, που σήμερα υπηρετούνται από 
την Ομογένεια, να μορφώσουν και 
τις νεότερες γενιές των ομογενών 
μας, ως συγκολλητική ουσία με 
την πατρίδα. Ο θαυμασμός για τα 
επιτεύγματα της πρώτης γενιάς των 
Ελλήνων, που έφτασαν μετανάστες 
στην δεύτερη πατρίδα τους, στις αρχές 
του 20ΟΥ αιώνα, χωρίς εφόδια και 
μεγαλούργησαν, πρέπει να αποτελεί 
τον ισχυρό δεσμό ανάμεσα στην 
Αμερική και την Ελλάδα».

Η Λίνα Μενδώνη αναφέρθηκε στους 
σημαντικούς σταθμούς της συνεργασίας 
του Υπουργείου Πολιτισμού και 
Αθλητισμού με το Κέντρο Ελληνικών 
Σπουδών «Παιδεία», με αφετηρία 
το 2012, όταν με την φροντίδα του 
ΥΠΠΟΑ παραχωρήθηκε κτήριο στη 
Ρόδο, το οποίο έκτοτε αξιοποιείται 
για τις εκπαιδευτικές δράσεις των 
Αμερικανών φοιτητών στην Ελλάδα. 
Το 2019, το Κέντρο «Παιδεία» ζήτησε 
την συνδρομή του ΥΠΠΟΑ, για τη 
δημιουργία του Σπαρτιατικού Μουσείου 
στην πανεπιστημιούπολη.

«Είμαι πραγματικά πολύ χαρούμενη 
και συγκινημένη, βλέποντας τις 
εξαιρετικές υποδομές του μουσειακού 
συγκροτήματος, το οποίο έχετε 
δημιουργήσει», σημείωσε η Υπουργός. 
«Είναι ένας μοναδικός χώρος μέσα 
στον οποίο η ιστορία της Αρχαίας 
Σπάρτης, της Λακεδαίμονος, μπορεί 
να αναδειχθεί με τον καλύτερο δυνατό 
τρόπο. Είναι ένας χώρος εκπαίδευσης, 
παιδείας και ψυχαγωγίας με την αρχαία 
σημασία του όρου, αυτή της αγωγής 
της ψυχής».

Ο Πρόεδρος του Κέντρου Ελληνικών 

Ισχυρή παρουσία του Ελληνικού Πολιτισμού 
στις Ηνωμένες Πολιτείες

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ
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Σπουδών «Παιδεία», καθηγητής 
Ηλίας Τομάζος, σημείωσε ότι «η 
διάκριση της Ανακήρυξης Ευεργέτου 
Προγραμμάτων του Κέντρου 
Ελληνικών Σπουδών Παιδεία, 
απονέμεται στην Υπουργό Πολιτισμού 
και Αθλητισμού Λίνα Μενδώνη, σε 
αναγνώριση της προσφοράς της 
στην ίδρυση Σπαρτιατικού Μουσείου 
στην Αμερική, τη μακρόχρονη 
υποστήριξη των ακαδημαϊκών 
προγραμμάτων «Παιδεία» στην 
Ελλάδα για Αμερικανούς σπουδαστές 
και της πολύχρονης προσφοράς της 
στην Οικουμενικότητα του Ελληνικού 
Πολιτισμού. Δημιουργήσαμε το Κέντρο 
με αγάπη και η Υπουργός αποδεικνύει 
σταθερά την αγάπη της στο έργο μας, 
στους Έλληνες που ζουν μακριά από 
την Ελλάδα, στα παιδιά μας».

Ηλίας Τομάζος, Λίνα Μενδώνη 
στο Σπαρτιατικό Μουσείο

H Λίνα Μενδώνη συναντήθηκε στο 
Κυβερνείο με την ελληνικής καταγωγής 
Αντικυβερνήτη του Κονέκτικατ Su-
san Bysiewicz και τους Έλληνες 
Ομοσπονδιακούς Βουλευτές Chris Zi-
ogas, Eleni Kantos DeGraw, Chris Pou-
los και Nicole Klarides Ditria. Σήμερα, 
η Υπουργός επισκέπτεται το campus 
του UConn, ενώ θα συναντηθεί με 
εκπροσώπους Ελληνοαμερικάνικων 
Οργανισμών και τον Ελληνικό Φοιτητικό 
Σύλλογο «Παιδείας».

Προχωρά η συνεργασία 
Υπουργείου Πολιτισμού και 

Αθλητισμού και Μητροπολιτικού 
Μουσείου

Στο πλαίσιο της επίσκεψής της στις 
Ηνωμένες Πολιτείες, η Λίνα Μενδώνη 
πραγματοποίησε επίσκεψη εργασίας 
στο Μητροπολιτικό Μουσείο Τέχνης, 
στη Νέα Υόρκη. Η Λίνα Μενδώνη, 
συνοδευομένη από στελέχη του 
ΥΠΠΟΑ, συναντήθηκε με τον 
επιμελητή Αρχαίων Ελληνικών και 
Ρωμαϊκών Συλλογών του ΜΕΤ Sean 
Hemingway και συζήτησαν τα επόμενα 
βήματα εφαρμογής του Μνημονίου 

Συνεργασίας μεταξύ του Υπουργείου 
Πολιτισμού και Αθλητισμού, του 
Μητροπολιτικού Μουσείου Τέχνης 
της Νέας Υόρκης και του Μουσείου 
Κυκλαδικής Τέχνης, καθώς και τη 
διεύρυνση της συνεργασίας, με τη 
διοργάνωση εκθέσεων μεταξύ των 
ελληνικών μουσείων και του ΜΕΤ.

Το Μνημόνιο Συνεργασίας, το οποίο 
υπεγράφη, στις 2 Νοεμβρίου 2022, 
μεταξύ του Υπουργείου Πολιτισμού 
και Αθλητισμού, του Μητροπολιτικού 
Μουσείου Τέχνης της Νέας Υόρκης 
και του Μουσείου Κυκλαδικής Τέχνης 
προβλέπει μία σειρά δράσεων με στόχο 
την μελέτη, ανάδειξη και προβολή του 
Κυκλαδικού Πολιτισμού. Στις δράσεις 
αυτές περιλαμβάνονται, η χορήγηση 
υποτροφιών σε Έλληνες επιστήμονες, 
η δημιουργία ψηφιακής βάσης 
δεδομένων (Corpus), η διοργάνωση 
συμποσίου με θέμα τον έλεγχο και τη 
διαπίστωση της αυθεντικότητας και της 
προέλευσης των αρχαιοτήτων, καθώς 
και τη συνεργασία, σε συστηματική 
ανασκαφική έρευνα, σε προϊστορική 
θέση των Κυκλάδων, υπό τη διεύθυνση 
της Εφορείας Κυκλάδων.

Επιπλέον, έχει συμφωνηθεί η 
δημιουργία και λειτουργία στο Μουσείο 
της Νάξου, το οποίο ολοκληρώνεται 
το 2026, του «Κέντρου Έρευνας και 
Μελέτης Κυκλαδικού Πολιτισμού», με 
σκοπό την εξειδικευμένη έρευνα σε 
θέματα προέλευσης και αυθεντικότητας 
κυκλαδικών τέχνεργων τα οποία 
βρίσκονται σε συλλογές Μουσείων, σε 
όλο τον κόσμο.
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Όποιος φτάνει για πρώτη φορά στην 
Καστοριά, είναι φυσικό να γοητεύεται 
αρχικά από το υπέροχο λιμναίο τοπίο 
της δυτικομακεδονικής πόλης, από τα 
καλοδιατηρημένα της αρχοντικά και τις 
βυζαντινές εκκλησίες ή τις ορεινές ομορφιές 
που μπορεί να γνωρίσει μετακινούμενος 
λίγα χιλιόμετρα εκτός, προς τα χωριά της 
γύρω υπαίθρου.

Μένοντας ωστόσο κάποιες μέρες στην 
Καστοριά, ειδικά αν βολτάρετε στο παρόχθιο 
κομμάτι της πόλης, δεν θα αργήσετε να 
παρατηρήσετε τις ιδιαίτερες βάρκες των 
ντόπιων. Oι οποίες τους εξυπηρετούν 
τόσο στο ψάρεμα, όσο και στον τουρισμό, 
αφού με αυτές μεταφέρουν συχνά τους 
επισκέπτες πάνω στα νερά, δείχνοντάς 
τους τα υδάτινα αξιοθέατα της ενδέκατης σε 
μέγεθος λίμνης της χώρας μας.

Αξιοθέατο, ωστόσο, είναι και οι 
ίδιες αυτές οι βάρκες ή «Καστοριανά 
καράβια», όπως θα ακούσετε να τις 
λένε: δεν είναι τυχαίο, δηλαδή, ότι έχουν 
χαρακτηριστεί ως «ζωντανά κινητά 
μνημεία», εκπροσωπώντας μια μακραίωνη 
παράδοση. Η οποία μπορεί να βρίσκεται 
σε κίνδυνο τα τελευταία χρόνια, όμως 
κρατιέται ακόμα ζωντανή, συμβάλλοντας 
στην ξεχωριστή πολιτιστική παρακαταθήκη 
των Καστοριανών.

Τα Καστοριανά καράβια εκπροσωπούν 
μια μακραίωνη παράδοση, που φτάνει 
μέχρι την προϊστορία. Photo: Περικλής 
Μεράκος

Μια παράδοση που φτάνει μέχρι την 
προϊστορία

Μορφολογικά, τα Καστοριανά καράβια 
ανήκουν στον τύπο λιμναίας βάρκας 
που είναι γνωστός με το όνομα «πλάβα» 
και απαντιέται και εκτός Καστοριάς, στις 
Πρέσπες, στη Δοϊράνη, στη Βεγορίτιδα και 
(πιο παλιά) στην Κάρλα της Θεσσαλίας. 
Συγκριτικά με αυτές, βέβαια, οι πλάβες 
της Καστοριάς ξεχωρίζουν γιατί η κλίση 
των πλευρών τους είναι ελάχιστη έως 
ανύπαρκτη.

Το όνομα «πλάβα» παραπέμπει 
σε σλαβική καταγωγή, ωστόσο στην 
περίπτωση της Καστοριάς, λόγω των 
αρχαιολογικών ευρημάτων από το 
Δισπηλιό, πιστεύουμε ότι η παράδοση 
τέτοιων σκαφών ανάγεται στα προϊστορικά 
χρόνια. Ενδεχομένως σε μια λιγότερο 
ραφιναρισμένη μορφή σε σύγκριση με 
τις πολύ μεταγενέστερες πλάβες, αλλά 
φτιαγμένες κι αυτές με τον ίδιο πάνω-κάτω 
τύπο. Ως μονόξυλα πελεκημένα σε κορμούς 

δέντρων, δηλαδή, με την περαιτέρω εξέλιξη 
να αφορά την εσωτερική κοιλότητα και 
τη διαμόρφωση μιας λεπτής πλώρης και, 
αντίστοιχα, μιας φαρδύτερης πρύμνης.

Παραδοσιακά, τα Καστοριανά καράβια 
κάλυπταν τις αλιευτικές ανάγκες όσων 
κατοικούσαν κοντά στις όχθες της λίμνης. 
Photo: Περικλής Μεράκος

Σήμερα, ο κύριος λόγος για τον οποίον 
θεωρούμε τα Καστοριανά καράβια ως 
ζωντανά κινητά μνημεία έχει να κάνει με 
το γεγονός ότι είναι ένα πλωτό μέσο με 
τρόπο ναυπήγησης που παρατηρείται μόνο 
στην περιοχή της λίμνης της Καστοριάς. 
Στα βασικά του, δηλαδή, είναι ένα μάλλον 
πρωτόγονο σκάφος με στέρεη κατασκευή, 
φτιαγμένο από τεχνίτες που δεν είχαν καμία 
επαφή με τη θάλασσα και τις απαιτήσεις 
της, μα προσπαθούσαν να εξυπηρετήσουν 
την πλοήγηση στα ήρεμα λιμναία ύδατα, 
ανταποκρινόμενοι στις δικές τους ιδιαίτερες 
ανάγκες: σημεία με πιο ρηχά νερά, λ.χ., 
βαλτώδη τμήματα, περάσματα μέσα 
από πυκνούς καλαμιώνες. Γι’ αυτό και τα 
Καστοριανά καράβια δεν μοιάζουν στα 
θεμελιώδη τους γνωρίσματα με εκείνα των 
παράκτιων ή νησιωτικών περιοχών της 
Ελλάδας.

Φυσικά, πέρα από τις ανάγκες μετακίνησης 
και μεταφοράς αγαθών, τα Καστοριανά 
καράβια χρησίμευαν και στις αλιευτικές 
δραστηριότητες όσων κατοικούσαν 
κοντά στις όχθες. Μάλιστα, ως καλύτεροι 
κατασκευαστές θεωρούνταν παλιότερα 
εκείνοι που τα έφτιαχναν με τόση μαεστρία, 
ώστε μπορούσαν να συναγωνίζονται σε 
κίνηση τα υδρόβια πτηνά, τα οποία επίσης 
στόχευαν στα ψάρια. Όσον αφορά τα 
τελευταία, τώρα, η λίμνη της Καστοριάς 
φιλοξενεί μεγάλη ποικιλία –σε βαθμό που 
θεωρείται η δεύτερη πλουσιότερη λίμνη 
της Ελλάδας σε αλιεύματα. Στις μέρες μας, 
τα συνηθέστερα είδη είναι το γριβάδι, οι 
τούρνες, οι γουλιανοί, οι πλατίκες, τα γλήνια 
και οι πέρκες.

Ως καλύτερα, θεωρούνταν παλιότερα 
τα Καστοριανά καράβια που μπορούσαν 
να συναγωνίζονται σε κίνηση τα υδρόβια 
πτηνά. Photo: Περικλής Μεράκος

Τα Καστοριανά καράβια στο σήμερα
Τα Καστοριανά καράβια θεωρούνται 

αναπόσπαστο τμήμα του ιδιαίτερου 
τοπικού πολιτισμού της Καστοριάς και 
πρωταγωνίστησαν και στα χρόνια του 
Μακεδονικού Αγώνα, κουβαλώντας όπλα, 
αλλά και μικρές ομάδες πολεμιστών. Ο 
ρόλος τους έχει απαθανατιστεί και σε 

Καστοριανά καράβια: Τα ζωντανά κινητά μνημεία 
της λίμνης της Καστοριάς

Ένα μοναδικό στο είδος 
του πλωτό μέσο, με ρίζες 
στην προϊστορική εποχή, 
που συγκαταλέγεται 
πλέον στα ιδιαίτερα 
αξιοθέατα της περιοχής

τραγούδια της περιοχής –χαρακτηριστικά, 
μια έκδοση διπλού CD αφιερωμένη στην 
αστική μουσική παράδοση από το 1912 και 
μετά, φέρει τον τίτλο «Κίνησαν τα Καράβια τα 
Καστοριανά». Παραδοσιακά εξακολουθούν 
και κατασκευάζονται από ξύλο καστανιάς ή 
πεδινής φτελιάς (καραγάτσι), με καμπυλωτό 

πάτο, έχοντας μήκος από 5 έως 7 μέτρα.

Αυτό που τα απειλεί, πλέον, είναι οι 
γοργές αλλαγές που έχει φέρει η εποχή 
μας στα παραδοσιακά επαγγέλματα 
που σχετίζονται με τέτοιες κατασκευές. 
Ως αποτέλεσμα, αρκετοί κρούουν τον 
κώδωνα του κινδύνου για το μέλλον των 
Καστοριανών καραβιών, επισημαίνοντας ότι 
ο αριθμός τους ολοένα και λιγοστεύει, λόγω 
της βαθμιαίας εξαφάνισης των τεχνιτών που 
τα φτιάχνουν και της παράλληλης έλλειψης 
ενδιαφέροντος από νεότερους, στους 
οποίους θα μπορούσε να μεταλαμπαδευτεί 
η απαραίτητη γνώση. Ωστόσο έχουν 
κατατεθεί ορισμένες προτάσεις (π.χ. εκείνη 
του δρ. Λεωνίδα Παπαδημητρίου) και 
αναμένεται να δούμε τι εξελίξεις μπορούν 
να δρομολογηθούν, εκ μέρους των τοπικών 
αρχών της Καστοριάς.
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Προσφέρουμε επαγγελματικές υπηρεσίες διαμόρφωσης εξωτερικών 
χώρων στους πολύτιμους πελάτες μας. 

Οι εκτιμήσεις μας είναι δωρεάν και είμαστε σίγουροι ότι θα μείνετε 
ευχαριστημένοι τόσο με τις τιμές όσο και με τις υπηρεσίες μας.

 Όταν έρχεται ο χειμώνας και πέφτει το χιόνι, 
εμπιστευτείτε μας για να κρατήσουμε τον ιδιόκτητο χώρο σας 

καθαρό και ασφαλή. Όταν η θερμοκρασία ανεβαίνει και ξεκινάει το 
καλοκαίρι, εμπιστευθείτε μας να φροντίζουμε το γκαζόν σας και 

να το διατηρούμε πάντα πράσινο και καθαρό.


